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A Biogastro Kft. kimutatása a 205/2022. (XI.21.) OKEB határozat szerint 

 
Biatorbágy Város Önkormányzatának Oktatási Kulturális és Egészségügyi Bizottsága a 
205/2022.(XI.21.) sz. határozatában döntött arról, hogy a hogy a tízórai mellé kínált teát az 
iskolák tálalókonyhái maguk készítsék el a Biogastro Kft. által átadott alapanyagokból, egyben 
kérte, hogy kerüljön vissza egy kimutatás a 2022. november 21. és 2023 január 15. időszakot 
tekintve, mely részletesen bemutatja, hogy a megtett intézkedés mennyiben csökkentette a 
Biogastro Kft. rezsiszámláit.  
A Biogastro Kft. 2023. február 3. napján kelt levelében tájékoztat arról, hogy 2023. február 13-
tól ismét szállítani fognak főzőtt teát az intézményekbe a közbeszerzési szerződés 
lejáratáig, azaz 2023. október 31. napjáig. Összességében elmondható, hogy 
nagyságrendileg a korábbi intézkedés, miszerint az intézményekben történt a teafőzés, a 
Biogastro Kft. számára mintegy 2-4 % körüli költségmegtakarítást jelentett, a munkaerő 
költségmegtakarítás mellett. A tájékoztató levél beszámol arról, hogy a legnagyobb kihívást a 
közétkeztető cég számára jelenleg nem is az energiaárak emelkedése, hanem az 
élelmiszerárak drasztikus emelkedése jelenti. 
A Biogastro Kft. tájékoztató levele az előterjesztés melléklete.  

Kérem a Testületet a Biogastro Kft. kimutatásával kapcsolatos előterjesztés elfogadására! 
 
 
Biatorbágy, 2023. február 8. 
       
                                                              Tisztelettel: 
 
 
        Tarjáni István s.k. 
          Polgármester 
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Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Oktatási, Kulturális és Egészségügyi Bizottságának 
…./2023. (II. 20.) határozata 

 
 

A Biogastro Kft. kimutatása a 205/2022. (XI.21.) OKEB határozat szerint 
 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Egészségügyi Bizottsága megismerte a Biogastro Kft. költségmegtakarítással kapcsolatos 
tájékoztatóját és elfogadja, hogy 2023. február 13 napjától újra a Biogastro Kft. vállalja a 
teafőzést a biatorbágyi iskolák tekintetében, a közbeszerzési szerződés lejáratáig, azaz 2023. 
október 31. napjáig. 

 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
Végrehajtásért felelős: Szervezési Osztály 
 
 
        Mohácsy István 
        bizottsági elnök 





Először is tájékoztatom Önt, Önöket, a Hivatalt, hogy 2023. február 13-tól ismét szállítunk főzött teát 
az intézményekbe a szerződésünk szerinti utolsó szolgáltatási napig. 
  
Elöljáróban: a tavalyi döntésünket egyfajta, globális gazdasági realitás - keveredve pánikhangulattal - 
váltotta ki a tervezhetetlenség és kiszámíthatatlanság miatt. A döntésünket megelőzően a 
rendelkezésünkre álló információk (energia költségek) alapján -az elemzők meg riogatták az összes 
gazdasági szereplőt- hoztuk meg. (Más információs bázisra nem is tudtunk nagyon támaszkodni) A 
jelentős áremelkedés be is következett, de mindenki szerencséjére nem akkora mértékben, mint ahogy 
arra számítani lehetett az előrejelzések alapján. 2022 decemberében az energia árak lassan elkezdtek 
csökkeni egy már kezelhetőbb szintre. Ez jelenleg is így van bár már megállt a csökkenés és a 
„békeidőkhöz” képest még mindig drágább az energia. 
Mivel gazdasági szereplők vagyunk ezért a tervezhetőséghez szükséges piaci áras szerződés csak akkor 
lehetséges, ha több 10 M Ft-os kauciót fizetünk a szolgáltatóknak … Bízunk abban, hogy ez a hozzáállás 
is változik energia szolgáltatói oldalon. Elkerülendő a kauciót kénytelenek voltunk tavaly fix áron 
szerződést kötni, ami ma már magasabb, mint a piaci ár. Jelenleg is tárgyalunk az energia 
kereskedőkkel a probléma megoldásáról, de ez egy nagyon nem egyszerű folyamat. 
Az Ön által említett időszak 5 oktatási hetet jelent. Mivel a tea szolgáltatásunkat nem csak az Önök 
irányában korlátoztuk átmenetileg, hanem minden intézmény felé, így részletes bontásban nagyon 
nehéz megmondani Ft-ra pontosan a megtakarítást, főleg azért is mivel a tavalyi évre még mindig nem 
kaptunk meg minden rezsi számlát. Ezzel az energia kereskedők sajnos jelentős elmaradásban vannak. 
Becsléssel és százalékosan az 5 hét alatt felmerülő energia és egyéb direkt költségeink során kb. 2-4%-
ot takaríthattunk meg s kétségtelen, hogy ez egy segítség volt amit ezúton is köszönünk. Ez az arány 
tartalmazza az energia költségeket és kisebb részben munkaerő költségmegtakarítást mivel az 
átmeneti korlátozással lehetővé vált, hogy hajnalban később kezdjenek a kollégák. 
Ugyanakkor a gazdasági folyamatok egy nem várt és nem tervezett fordulattal sújtottak minket: ez 
az élelmiszer alapanyagok árának drasztikus növekedése a feldolgozatlan alapanyagok esetében 
(is)  48% (forrás: MNB; a KSH 43,8 %-ot mutat ki, az Eurostat pedig 49,2%-ot) és ez jelenleg is így van, 
valamint ennek köszönhetően a szállítóknál elvesztettük az alku pozíciónkat mivel, ha nem fizetem ki 
a magas összeget, nem szállít. Cégünk a fentiekben becsült megtakarítását az alapanyagok terén 
jelentkező nem várt és jelentős áremelkedések kompenzálásra fordította annak érdekében, hogy az 
étlapokhoz ne kelljen hozzá nyúlni, azok tartalmát ne kelljen megváltoztatni és ne kelljen „olcsóbb” 
alapanyagokat keresnünk. Bár ma már nem létezik olcsóbb alapanyag, összességében az alábbi 
áremelkedéseket kell és kellett kezelnünk, néhány példa:   
  
tojás (102,9%), kenyér (81,8%), tejtermékek (79,0%), sajt (78,8%), vaj és vajkrém (77,3%), száraztészta 
(70,8%), lisztesáru (69,1%), margarin (60,3%), baromfihús (54,4%), péksütemények (54,0%) tej 
(52,9%)  (forrás KSH) 
A működésünk nehézségi foka megváltozott, az másképpen, de nehezebb lett ahhoz képest, mint amit 
reméltünk, mivel ma már nem az energia ára a fő probléma, hanem az élelmiszer alapanyagok 
indokolatlan és aránytalan drágulása s pont ez az a költségnem, ami a legnagyobb hányadot teszi ki 
költségeink között. Reméljük, hogy ez a piac is normalizálódni fog a közeljövőben. A sok éve fennálló 
együttműködésünkre is tekintettel a szerződésünk végéig ármódosítást nem tervezünk. 
  
Amennyiben kérdése lenne kérem keressen bizalommal a már ismert elérhetőségeimen. 
  
Tisztelettel: Sáfár Ferenc 
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